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MAPESZ évi rendes közgyűléséről 

2019.02.16 

Szigliget 

A MAPESZ elnöksége 3/0117/E/2019 számú határozata alapján 2019.február 16-ra összehívta az évi 

rendes közgyűlését. 

A közgyűlés kezdete: 10:00 óra  

A közgyűlésen a jelenléti ív szerint részt vesznek az alábbi tagegyesületek: 

Balaton Sportegyesület  

Gerecse Petanque Sportegyesület (meghatalmazással) 

Magyarszék Önkormányzat Sportegyesület (meghatalmazással) 

Nomád SE 

Pécsi Vörös Meteor Sportkör 

Pécsi VSK 

Sárvári Petanque Club Sportegyesület 

Sárvári Sakk Club Sportegyesület 

Veszprémi Honvéd Sportegyesület  

Kocsis Tamás elnök köszönti a közgyűlésen megjelent tagegyesületek képviselőit. Bejelenti, hogy a 

SORMÁS SE elnöke Mátyás József írásban bejelentette a Sormás SE kilépését a MAPESZ-ből. Így a 

MAPESZ 14 tagegyesülettel működik tovább. Megállapítja, hogy a 14 tagegyesületből 9 tagegyesület 

képviselteti magát, így a közgyűlés határozatképes.  

A tagegyesületek képviselői egyhangú szavazással megválasztják levezető elnöknek Kocsis Tamást 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül. 

 A tagegyesületek képviselői egyhangú szavazással megválasztják jegyzőkönyv vezetőnek Kocsis 

Tamást ellenszavazat és tartózkodás nélkül. 

 A tagegyesületek képviselői egyhangú szavazással megválasztják jegyzőkönyv hitelesítőnek Havasi 

Ritát és Fazekas Lászlót ellenszavazat és tartózkodás nélkül. 

Ezután Kocsis Tamás felolvassa a közgyűlés napirendi pontjait, amelyet az elnökség 30 nappal a 

közgyűlési meghívóval együtt megküldött a tagegyesületek részére. A napirendi pontokat elfogadásra 

tette fel. A jelenlevők 9 szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadták a napirendi 

pontokat.  

 



Első napirendi pont: Az elnökség beszámolója a 2018. éves szakmai, számviteli és 

közhasznúsági tevékenységről. 

A levezető elnök megnyitotta a vitát a kiküldött szakmai és pénzügyi beszámolókról. 

Havasi József (Sárvári SCSE): Szomorúan állapítja meg, hogy Novák Barnabás leköszönő elnök nem 

jelent meg a közgyűlésen. Ki találta ki a szövetségi kapitányi tisztséget? 

Fülöp János: válaszolt, hogy az előző elnökség határozata alapján lett kijelölve a szövetségi kapitány. 

Havasi József: Az elnökség teljes támogatását élvezte a szövetségi kapitány, ezt írja Novák Barna a 

2018-as szakmai beszámolóban. Akkor milyen jogon lett feltéve a Facebookra az a kritikai, mocskolódó 

levél, amely a kinevezett szövetségi kapitányt marasztalta el? Ez a levél egy laikus anyuka és a részt 

vevő sportoló kritikája volt. Senki nem kérdezte meg a szövetségi kapitányt is az esetről. Miért 

történhetett meg ez az eset? További kérdésként tette fel, hogy Novák Barna a CEP elnökségi tagja, 

miért nem tudta, hogy egy 15 éves versenyző is részt vehet az EB-on? 

Fülöp János: Elmondta, hogy nem tudott Novák Barna és Havasi Rita között folyt levelezésről.  

Havasi József: 10 évig nem folyt szakmai munka a MAPESZ elnökségében, csak hatalomgyakorlás. 

Hogyan történhetett meg, hogy a mai napig sincs feltöltve a Diákolimpia honlapján a pétanque? 

Versenykiírás sincs a mai napig. 

Fülöp János: válaszolta, hogy az új elnökség megválasztása miatt tájékoztatta a Magyar Diák 

Sportszövetséget és határidő módosítást kért.  

Kocsis Tamás: tájékoztatta a közgyűlést, hogy személyesen felvette a kapcsolatot a MDSZ-el. Konkrétan 

Dely Csabával és Kövi Bencével, akikkel megállapodtak a 2019. évi szerződéskötésről és annak 

aláírásáról, amit a mai elnökségi ülés döntése után postázni is fog a versenykiírással együtt az új 

elnökség. 

Hámori Vilmos: tájékoztatta Havasi Józsefet, hogy ő személyesen felelős volt Fülöp Jánossal 2018. évi 

kiírásért és a mai elnökségi döntés meghozatala után véglegesíti az idei versenykiírást is. 

Havasi József: Novák Barna miért vállalt az új elnökségben alelnökséget? Ne vállaljon tisztséget, ha 

nem tartózkodik Magyarországon és nem vesz részt a magyar pétanque életben. 

Kocsis Tamás: Novák Barna nincs jelen a közgyűlésen és a nevében nem kíván senki sem nyilatkozni. 

Ígéretet tett, hogy mindent elkövet, hogy a következő közgyűlésen Novák Barna is jelen legyen és 

választ tudjon adni az őt ért kritikai észrevételekre. 

Havasi József: nem kapta meg és nem került a feltöltésre a MAPESZ honlapján sem a 2019. január 12-

i tisztségválasztó közgyűlés hivatalos jegyzőkönyve. 

Kocsis Tamás: elnézést kért a mulasztásért és bejelentette, hogy még a mai napon ez pótolva lesz 

minden tagegyesület felé. 

Kocsis Tamás  a 2018. évi szakmai beszámolót elfogadásra tette fel. 

 



1/0216/E/2019 számú határozat:  

A 2018. évi szakmai beszámolót a közgyűlés a kritikai észrevételekkel és kiegészítésekkel elfogadta. 

A határozatot a közgyűlés 7 igen és 2 nem szavazattal elfogadta. 

Fazekas László: mint az Ellenőrző Testület elnöke elmondta, hogy az első napirendi pontban szereplő 

pénzügyi beszámoló jelen állapotában csak tájékoztatónak tekinthető, ezért ezt a mai közgyűlés ne 

tárgyalja.  

Havasi József : A sitkei téli edző tábor benyújtott számlái közül vannak olyanok, amelyek nem lettek 

kifizetve. Ilyen az eszköz beszerzésről benyújtott számla is. Ezt mikor fizeti ki az elnökség? 

2/0216/E/2019 számú határozat:  

A 2018. évi pénzügyi és közhasznúsági jelentés nem kerül beterjesztésre a közgyűlésen, mert nem áll 

rendelkezésre a megfelelő alátámasztó dokumentum egyikhez sem. 

A határozatot a közgyűlés tagegyesületek képviselői egyhangú szavazással, 9 igen szavazattal, 

tartózkodás nélkül elfogadták. 

2. napirendi pont: Az ellenőrző testület beszámolója a 2018. évről  

 Fazekas László az Ellenőrző Testület elnöke bejelenti, hogy nincs miről beszámolnia, mert a 

Testületnek nem áll rendelkezésre a mai közgyűlésen a megfelelő alátámasztó dokumentum, ezért 

javasolja, hogy ilyen megfogalmazású határozatot fogadjon el a közgyűlés. 

3/0216/E/2019 számú határozat:  

Az Ellenőrző Testületnek a mai közgyűlésen nincs beszámolója, mert nem kapott megfelelő 

dokumentumokat. 

A határozatot a közgyűlés  egyhangú szavazással, 9 igen szavazattal, tartózkodás nélkül elfogadta. 

  

              3. napirendi pont: Az elnökség beszámolója a 2019. éves szakmai és pénzügyi tervéről  

A levezető elnök vitára bocsájtotta a beszámolókat. 

Havasi Rita: Részletesebben kíván tájékoztatást a CEP coach képzéséről. A CC sorozat támogatása mit 

jelent a pénzügyi tervben? Tudomása szerint nem szükséges edző és delegációvezető is a 

világversenyekre. Elég 3 fő játékos + 1 kísérő.  

Havasi József: a sitkei terem támogatása miért nem szerepel a 2019. évi pénzügyi tervben? 

Drienyovszki János: felhívja a figyelmet a harmadik fél tulajdonában lévő ingatlanok fejlesztésének 

pénzügyi kockázatára. Úgy tudja Sitkei pince pálya is idegen tulajdonban van.  Kiemelten kell kezelni az 

edzés orientált felkészülést 2019. évben. Ezt nagyon fontosnak tartja és kéri, hogy kerüljön be az 

elnökség 2019. évi szakmai programjai közé, mert ez lesz a jövő. Ezért is javasolja az edző és felkészítő 



munka bizottság létrehozását. A 2019. évben a képzés és az oktatás legyen a középpontban. A képzés 

egységesítése, a tapasztalatok átadása legyen tervezve 2019-től. 

Havasi József: az egyes válogatottak kiválasztásánál a szövetségi kapitányi rendszer nem jó. 

Havasi Rita: külön legyen lebonyolítva a felnőtt és az utánpótlás korosztály Országos Bajnoksága. 

Havasi József: olyan szakmai terv legyen, amiben kötelező minden tagegyesületnek az utánpótlás 

nevelés is. A reménységek világversenyének felkészítése hogyan lesz tervezve? 

Kocsis Tamás: a felvetésekre, javaslatokra válaszolt. A CEP coach képzése a CEP stratégiájához 

kapcsolódik, az idei évben kezdődik a március 15-17. közötti luxemburgi képzéssel. Erre a MAPESZ két 

főre kapott lehetőséget, de végül három fő jelentkezett; Szabó Dániel a szervátültetettek edzője, Gál 

Károly és Simon Ágnes. Novák Barna közbenjárására lehetőség van három magyar jelentkező képzésen 

való részvételére is. Az elnökség 250€/fő támogatásban részesíti a jelentkezőket, amely fedezi a kinti 

regisztrációs és részvételi költségeket. Az utazási költségeket a jelentkezőknek kell vállalni. 

A CEP kötelező coach és vezető delegálása a CEP nevezési felhívásában van megfogalmazva. Ez nem 

vonatkozik az FIPJP világversenyeire, ahol a résztvevő egyik versenyző is nevesíthető a delegáció 

vezetőjének. 

A 2019. évi pénzügyi tervben szereplő 200.000.-Ft pénzügyi támogatás, mindegyik téli felkészülést 

segítő teremre vonatkozik egyaránt. Ez elnökségi döntés alapján, azok a tagegyesületek kaphatják, akik 

megfelelő szakmai tervvel alátámasztott írásos igényeket nyújtanak be az elnökségnek. Ez lehet 

Budapest és Sitke egyaránt. 

Az elnökség körlevélben felméri, hogy melyek azok a tagegyesületek, ahol komoly utánpótlás nevelés 

folyik, hány fő utánpótlás korú van az egyesületeknél? Mit javasolnak az egyesületek az utánpótlás 

korúak OB lebonyolítására? Ezekre a kérdésekre kapott visszajelzések után az elnökség dönteni fog a 

lebonyolítás módjáról. 

A szövetségi kapitányi rendszerről, illetve a világversenyek válogatottjainak válogató versenyen 

történő kiválasztásról is várjuk a tagegyesületi javaslatokat és a többségi vélemények figyelembe 

vételével erről is az elnökség dönteni fog minél előbb. 

Nagyon jó és építő javaslatnak tartja Drienyovszki János hozzászólását az oktatás, képzés és 

felkészítésre vonatkozóan. Az elnökség elkötelezett ebben az irányban és a 2019. évi szakmai tervbe 

be fogja építeni a javaslatokat. 

Havasi Rita: Mikor lesz a reménységek válogatója vagy OB fordulói? Hogyan képzeli el az elnökség a 

„reménységek” korcsoport megmérettetését?    

Kocsis Tamás: a későbbiekben térünk vissza erre a kérdésre. 

4/0216/E/2019 számú határozat:  

Az elnökség beszámolóját a 2019. évi szakmai és pénzügyi tervről a közgyűlés a javaslatokkal és 

kiegészítésekkel elfogadta. 

A határozatot a közgyűlés 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta. 



4. napirendi pont: A tagok által beterjesztett javaslatok  

 Tálosi Krisztián az elnökség részére 2019. január 29-én írásban megküldte a MAPESZ alapszabályának 

módosítására tett javaslatait. Ezt csatoljuk a jegyzőkönyvhöz. 

„Tisztelt Elnökség! 

 

A soron következő közgyűlésen az Alapszabály alábbi módosításait, kiegészítését szeretném 

kezdeményezni: 

6.   § (2) kiegészítés: törléssel 

12. § (3) kiegészítés: Egy meghatalmazással rendelkező tag azonban csak egy meghatalmazót 

képviselhet 

15. § (1) kiegészítés: k) a tagdíj mértékének megállapítása 

16. § (2) módosítás és kiegészítés: (2) Az alapszabály módosításához, valamint a 16. § 

helyett 15. § (1) bekezdés a), b), és k) pontjaiban meghatározott... 

19. § (8) kiegészítés: d) visszahívással 

20. § kiegészítés: (5) Az elnökségi ülés megtartható úgy is, hogy azon a tagok nem közvetlen személyes 

jelenléttel, hanem arra alkalmas, az egymás közötti párbeszédet, illetve vitát korlátozás nélkül lehetővé tevő 

elektronikus hírközlő eszköz közvetítésével vesznek részt. Elektronikus hírközlő eszköz a telefon és az internet, 

illetve bármely hang, kép vagy írott szöveg közvetlen azonnali továbbítására alkalmas felhasználási módját 

biztosító számítástechnikai eszköz, kép- és hangátviteli rendszer. Az elnökségi ülés ily módon történő megtartása 

esetén nem alkalmazhatók olyan elektronikus hírközlő eszközök, amelyek nem teszik lehetővé az eszközt használó 

személyének megállapítását, ellenőrzését, a szavazat(ok) egyértelmű rögzítését. Nem lehet az elnökségi ülést az 

előzőek alkalmazásával megtartani, ha annak ilyetén megtartása ellen legalább 2 elnökségi tag írásban 

tiltakozik. Az elektronikus hírközlő eszköz közvetítésével tartott elnökségi ülésen elhangzottakat és a hozott 

határozatokat hiteles módon úgy kell rögzíteni, hogy az utóbb is ellenőrizhető legyen 
kiegészítés: 23/A. § A szövetség Társadalmi Elnöke 
 
A Társadalmi Elnök feladata és hatásköre 
 
a) A Társadalmi Elnök segíti az Elnökség és az Elnök munkáját.  
b) Előmozdítja, segíti a Magyar Pétanque Szövetség társadalmi súlyának és tekintélyének 
növekedését, a sportszakmai érdekképviselet erősödését. 
c)  az Elnökség felkérése alapján eljár a szövetség nevében, képviseli különböző hazai és nemzetközi 
bizottságokban, fórumokon, értekezleteken és részt vesz a szakértői munkákban.  
d) A társadalmi elnök jogosult az Elnökség és a szövetség bármely más szervének ülésén, és más 
rendezvényein részt venni, ott véleményét kifejteni  
 
A Társadalmi Elnököt az Elnökség előterjesztése alapján a Közgyűlés titkos szavazással, egyszerű 

szótöbbséggel választja meg négy éves időtartamra. 
 
A társadalmi elnök megbízatása megszűnik:   
halálával, 
lemondásával, 
a Közgyűlés általi visszahívással, 
a négy éves választási ciklus végén, 
cselekvőképességének a tevékenység ellátásához szükséges körben történő korlátozásával, 
a vezető tisztségviselővel szembeni kizáró vagy összeférhetetlenségi ok bekövetkeztével.  
 
 

28. § (3) módosítás: ... fennmaradó vagyont a MOB helyett a Nemzeti Versenysport 

Szövetség rendelkezésére... 

 

Ezen kívül a 7. § (3) utal a (2) bekezdésre, miszerint a megszűnésről az Elnökség jogosult 

dönteni. Ha a 6. § (2)-ra utal, akkor szerintem a jogutód nélküli megszűnésről nem dönthet az 



Elnökség, legfeljebb tudomásul veheti. Ha a 7. § (2)-re utal, akkor pedig nem megszűnést kell 

írni, hanem kizárást. 

 

Üdv, 

 

Tálosi Krisztián” 
 

A javaslatokat paragrafusonként a közgyűlés meghallgatta és külön-külön szavazással döntött az 

elfogadásáról.  

5/0216/E/2019 számú határozat:  

A beterjesztett alapszabály módosítást a közgyűlés az alábbiak szerint fogadta el:  a 6.§-t 8 igen és 1 

nem szavazattal elfogadta, a 12.§-t 2 igen és 7 nem szavazattal elutasította, a 15.§-t 8 igen és 1 

tartózkodással elfogadta, a 19.§-t 9 igen szavazattal egyhangúlag elfogadta, a 20.§-t 9 igen szavazattal 

egyhangúlag elfogadta, a 23.§-t 4 igen, 2 nem és 3 tartózkodással elutasította, a 28.§-t 9 igen 

szavazattal egyhangúlag elfogadta. 

Kocsis Tamás levezető elnök a közgyűlésnek beterjesztette, hogy 2019. évtől a MAPESZ tagdíj mértéke 

10.000.-Ft/ tagegyesület díjról, 30.000.-Ft/ tagegyesület díjra emelkedjen. 

6/0216/E/2019 számú határozat:  

Az éves tagdíj 2019. évtől 30.000.- Ft/tagegyesület értékű legyen.  

A határozatot a közgyűlés 6 igen szavazattal,  2 ellenszavazattal és 1  tartózkodással elfogadta. 

 

5. napirendi pont:Egyebek 

Kocsis Tamás elnök tájékoztatta a közgyűlést, hogy elnökségi döntés alapján, 2019. évtől kezdődően 

az előző versenyévad kiemelkedő pétanque játékosait díjazásban részesíti. 2018. év díjazottai: 

- legjobb ifjúsági versenyző díját: Monteiro Giovana 

- a legjobb női versenyző díját: Simon Ágnes 

- a legjobb férfi versenyző díját: Tóth Tamás 

Az elnökség a 2018. évi Centrope Cup sorozat (CC) összesített II. helyezést elérő magyar csapat 

legsikeresebb játékosai részére díjat alapított, amelyet az alábbi versenyzők érdemeltek ki: 

- férfi kategóriában: Tóth Tamás és Molnár Csaba 

- női kategóriában: Oláh Krisztina 
- ifjúsági kategóriában: Monteiro Giovana 

 
Az elnökség elismerésben részesíti azokat a személyeket, akik a 2018. évben a legtöbbet tettek a 
magyar pétanque sport elismertségéért és fejlődéséért. Az idei díjazottak: 
 

- Havasi Rita a Balaton SE elnöke 
- Molnár Csaba  a Budapesti Pétanque SE elnöke 



- Hegedüs-Harasta Gábor a Gerecse Pétanque Klub elnöke és 
- Hámori Vilmos a MAPESZ elnökségi tagja 

 
A díjakat az első Országos Bajnokság megnyitóján adja át az elnökség a díjazottaknak. 
 
Kocsis Tamás: Felhívja a Tagegyesületi vezetőknek a figyelmét, hogy a MAPESZ elnökének, vagy az 
elnökségnek a meghatalmazása, engedélye nélkül senki nem tárgyalhat, egyeztethet a MAPESZ sport-
szakmai, országos versenyeket érintő ügyekben. Ez kiemelten vonatkozik az EMMI, NVESZ és MDSZ 
vezetőivel, illetve tisztségviselőivel történő egyeztetésekre, tárgyalásokra. Kéri ennek betartását. 
Havasi József: Van-e valami hiányérzete az elnöknek? Mert nekem van.  
Kocsis Tamás: igen, több ember is megérdemelte volna, hogy a díjazottak között legyen. 
Havasi József: Nem erre gondoltam. Miért maradt ki a gyermek -és serdülőkorosztály elismerése a 
díjazottak közül? 
Kocsis Tamás: Valóban elfelejtettük. Pótolni fogjuk.  
 
 
A levezető elnök megköszönte a házigazda Havasi Ritának a közgyűlés helyszínének a biztosítását és 
13:10 órakor a közgyűlést bezárta. 
 
                                                                        Kmf 
 
    Kocsis Tamás                                                                                                      Kocsis Tamás 
   levezető elnök                                                                                                 jegyzőkönyv vezető 
 
 
 
    Havasi  Rita                                                                                                     Fazekas László 
jegyzőkönyv hitelesítő                                                                                  jegyzőkönyv hitelesítő 
  

 

 

  

                                

 

 

 

 

 

 

 

  



 

 

 


